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Pethő László

KIRÁLyOK, HERCEGEK, EMíREK

Interjú Sárközy János fül-orr-gégész szakorvossal

– Kérem, beszélj a családodról, a felmenőidről!

– Dédnagyapám, Sárközy János 800 hold föld 
felett rendelkezett. Neki négy gyereke volt, akik-
re 200-200 hold földet hagyott. Közülük mégis 
a legidősebb, László járt a legjobban, mert az ő 
örökségében 30 hold szőlő is volt. Az ott termett 
bort két helyen tárolták. A Szent Imre herceg út 7. 
alatti ház pincéjében 7 db 50 hektoliteres hordó-
nak volt helye. Ezek mindegyikén akkora nyílás 
volt, hogy azon egy felnőtt ember bejuthatott a 
hordó belsejébe, és így meg tudta tisztítani a hor-
dót a borkőtől. 

Nagyapám, Sárközy Imre kor szerint a máso-
dik a négy testvér közül. ő az örökségében szőlő-
birtokot nem kapott. A Jászberény, Ady Endre út 
18. alatti házát édesapám, Sárközy Imre örökölte, 
ahol én és hét testvérem születtünk.

Nagyapám másik örököse Sárközy Margit volt, aki Dósa Pál felesége lett.
Nagyapám öccse volt Sárközy Béla, aki a kissé távolabb levő polgárházat birtokolta, 

ugyancsak a Szent Imre herceg úton. Húguk, Bartalné Sárközy Mária volt, aki 16 gyereket 
szült, közülük csupán 8 élte meg a felnőttkort. 

Édesapám, Sárközy Imre 100 hold földet örökölt és az Ady Endre út 18. alatti házat. 
Édesapám Mosonmagyaróváron mezőgazdasági akadémiát végzett, és gazdálkodóként az 
ötvenes évek elején „kuláknak” minősült. Ebben az időben még szovjet katonatiszteket is 
beszállásoltak a házunkba, természetesen minden fizetség nélkül! 

Családunk elszegényedése miatt a tehetősebb rokonok segítettek, és így kerültem gim-
náziumi éveimre Sárközy Ferenc szülész-nőgyógyász főorvoshoz a Szent Imre herceg út 
7. alatti házba, ahol az érettségi vizsgáimig éltem. 

Húgom, Sárközy Éva külföldre távozása után az akkori városvezetés a Sárközy Ferenc 
házat elkobozta, és Válenti Béla gyermekorvosnak adta el! A legnagyobb szégyen, hogy 
Sárközy Ferenc szülész-nőgyógyász főorvosnak – akinek a keze alatt a város legtöbb gyer-
meke született – ma sincs emléktáblája Jászberényben.

Jóval később, 1969-ben vette meg tőlünk az Ady Endre úti házunkat meglehetősen 
romos állapotban a Kossuth Tsz.  
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– Mikor születtél, hogyan telt a 
gyermekkorod? Hol jártál iskolába, 
hogyan kerültél az egyetemre?

– 1940. október 26-án születtem. Az ál-
talános iskola 8 osztályát 1947-től 1955-ig 
a Központi Általános Iskolában végeztem. 
Utána a Lehel Vezér Gimnáziumba jártam 
1959-ig, és abban az évben érettségiztem.

Büszke vagyok arra, hogy a gimnázi-
umot jeles felmenőnk, Dósa Pál jász-
kerületi kapitány alapította még 1767-
ben Jászapátin. Apám nővérét, Dósáné 
Sárközy Margitnak hívták, aki a Költő 
utca 5. alatti – ma is lakott – polgár-
házban élt.

Az 1959-ben letett érettségi után nem 
vettek fel egyetemre, így ipari tanuló let-
tem, és 1961-ben finommechanikai szak-
munkás képesítést szereztem. Utána ke-
rültem a Semmelweis Orvostudományi 
Egyetemre, ahol 1967-ben diplomáztam. 
A legtöbb időmet a tanulás foglalta le, de 
mellette rendszeresen sportoltam. A buda-
pesti Vasas második leggyorsabb atlétája voltam 100 és 200 méteren, és az utolsó három egye-
temi évemben „Jó tanuló, jó sportoló ösztöndíjat” is kaptam. Diplomám megszerzése után az 
Egyetem II. sz. Sebészeti Klinikájára kerültem tanársegédnek, ahol 1970-ig dolgoztam. Mivel 
származásom miatt nem sok lehetőséget láttam a további előrehaladásra a klinikán, így 1970 
októberében elhagytam Magyarországot, Nyugat-Németországba emigráltam.

– Miért mentél el Magyarországról? 

– Azt hiszem, hogy aki hazánk akkori politikai helyzetét ismeri, annak nem kell ma-
gyarázkodnom.

– Könnyen beilleszkedtél, vagy azért akadt néhány gondod?

– Nem voltak kezdeti nehézségeim, mert 3 héttel megérkezésem után egy olyan 280 
ágyas kis kórházba kerültem, ahol azonnal szükség volt egy jól képzett, németül is tudó 
asszisztens orvosra. A sebészeti osztály főorvosa maga is a háború előtti Németország ke-
leti területéről menekült, és így szinte második apámmá vált. ő hívta fel a figyelmem arra, 
hogy ha be szeretném fejezni szakorvosi továbbképzésemet, akkor el kell hagynom az 
osztályát. Olyan kórházat kellett választanom, ahol a sebészeti ágyak száma meghaladja 
120-at, és csak egy ilyen osztály főorvosa jogosult a szakorvosi elismeréshez szükséges 

A borkeni kórházban sebészeti műtét közben
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igazolás kiállítására. Tanácsát követve 1971 közepén Düsseldorfban helyezkedtem el, ahol 
a sebész szakorvosi pályafutásomat akartam folytatni. Ez azonban sajnos hiú reménynek 
bizonyult. Az ottani főnököm már nem az az elismerő és a beosztottjaival törődő ember 
volt, mint az előző Borkenben. ő az 1936-os berlini olimpián ökölvívóként versenyzett 
és nyolcadik helyezést ért el. Később ugyan orvos lett, de sportkarrierje sajnos rányomta 
bélyegét az orvosi pályafutására.  

Idővel be kellett látnom, hogy az általa vezetett sebészeti osztályon nem leszek szak-
orvos, elbúcsúztam Düsseldorftól, és fül-orr-gégészeti továbbképzésre váltottam. Az új 
munkahelyem Hannoverben a Medizinische Hochschule Fül-Orr-Gégészeti Osztálya lett, 
ahol 1972–1974 között dolgoztam. Ezt követően 1974-ben elszerződtem Stuttgartba, ahol 
az Olga-Hospitalban 1 évig asszisztens orvos és 3 évig alorvos voltam. Itt szerztem meg 
a fül-orr-gégészeti szakorvosi címet, és a főnököm segítségével a német állampolgár-
ságot is.

1978 közepétől egy volt egyetemi évfolyamtársam hívására elkezdtem Augsburgban 
egy fül-orr-gégészeti magánklinika felépítését, amit 1979. január 3-án nyitottam meg. 
Németországban az elsők között műtő-részleget is berendeztem itt, ahol helyi érzéstelení-
tésben műtéteket is végeztem. Sajnos mégis tönkrementem, pedig öt éven keresztül havi 
15-16 műtétet tudtam elvégezni, és mellette 950-1450 beteget láttam el negyedévenként. 
Hat küzdelmes év után viszont 300 000 márkáért kénytelen voltam eladni tulajdonomat. 
Furcsa, de ez a magánklinika ma is létezik – műtői részleg nélkül! Nekem viszont más 
megoldást kellett keresnem. Fellapoztam a Német Orvosi Hetilapot, és ott egy vonzó kö-
zel-keleti állásajánlatot találtam. 

– Mikor és hogyan hoztad meg az életed és a karriered további évtizedeit megha-
tározó döntésed?

– 1984 végén rátaláltam egy kuwaiti magánkórház hirdetésére, amit azonnal megpá-
lyáztam. A kórház 2 hét múlva már válaszolt is, és 1984 decemberében Mannheimben 
találkozhattam a kórházigazgató megbízottjával, egy palesztin származású anesztezioló-
gussal. A pályaudvar éttermében találkoztunk, és ott egyeztünk meg az állás elfogadásá-
nak részleteiben. A szerződésem 1985 februárjában kezdődött volna, de sajnos a kezdést 
kénytelenek voltunk elhalasztani. Az történt ugyanis, hogy nem sokkal a találkozás után 
merényletet követtek el Sheik Jaber Al Sabah ellen, ezért hónapokra lezárták az orszá-
got, így csak ennek feloldása után mehettem. Végül 1985 szeptemberében tudtam elutazni 
Kuvaitba, ahol 1989. november végéig dolgoztam. 

– Kuvait akkor egy békés, konszolidált országnak számított.   

–  Többet kerestem ott, mint az állami kórházban dolgozó professzorok. A kuvaiti 
dínár ma is az egyik legkeményebb valutának számít. Az állami kórházakban dolgozó 
professzorok 1200 dínárt kerestek, velük szemben én 2000-ret, ráadásul nem 12, hanem 
15 hónapra. Ez nyugatnémet márkára átszámítva 18 000 volt, mellette lakást, a kórház-
ban pedig napi háromszori térítésmentes étkezést biztosítottak. A fizetésem egy része 
bónusznak számított, amit minden kétévi munka után kaptam. Egyértelműen ott voltam 
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az addigi működésem során a legjobban megfizetve. Előtte Augsburgban, a mellettem 
asszisztensként dolgozó feleségemmel együtt 3500-4000 márkából kellett megélnünk!

– Milyenek voltak, hogyan alakultak a munkafeltételek?

–  Jól sikerült alkalmazkodnom. A privát kórháznak 60 ágya volt, és a palesztin anesz-
teziológus kolléga közreműködésével minden fül-orr-gégészeti műtétet el tudtunk végezni, 
amely nem daganatos megbetegedés volt. Ebből a kórháznak jelentős bevétele származott, 
ami a fizetésemben is tükröződött. A műszereimet az eladott praxisomból magammal vit-
tem, és ezeket a kórház később megvásárolta tőlem.

Különösen megnőtt a hírnevem azután, amikor sikeresen operáltam meg Kuvait ural-
kodójának, Emir Sheik Jaber Al Sabahnak két kisfiát. A Kuwaitban eltöltött 4 év második 
felében az Arab-félsziget nagyobb városaiból repültek betegek a kórházunkba, hogy én 
operáljam meg őket.

A társadalmi élet is kellemes volt, mert nagyon sok magyar ember is dolgozott Kuwaitban. 
Akkoriban számos Ikarusz csuklós buszt vásároltak Magyarországtól, amelyeknek üzem-
képességét komoly technikusi gárda biztosította. Jó néhány magyar tréner is tartózkodott 
Kuvaitban, akik egyéni sportolókat és csapatokat edzettek. Jó ismerősöm lett Kulcsár Gergely 
többszörös magyar gerelyvető bajnok, aki az arab gerelyvető bajnok edzője volt.

A Herendi Porcelánmanufaktúra Zrt.-t Gyebnár György és felesége képviselte, akiknek 
gyönyörű nagy lakásuk volt, ahol gyakran találkozhattunk. Ráadásul a muzulmán országok-
ban tiltott alkoholfogyasztásra is megoldásokat kerestünk és találtunk. Végeredményben 
mindegyik kuvaiti magyar család saját bort készített! Szinte mindenki vett magának 35-40 
literes műanyag tartályokat, Ausztriából pedig finom, tartósítószer nélküli Pfanner vagy 
Rauch mustot szereztünk be, Magyarországról borélesztőt hoztunk vagy hozattunk. 3-4 hét 
erjesztés után elkészültek a finom vagy néha nem is annyira finom fehér- és vörösborok. 
Én például meggyszörpöt is adtam az osztrák musthoz, és így gyönyörű, rubinszínű vörös-
borom lett. Kulcsár Gergely vezérletével a magyar kolónia borversenyt is rendezett, amit 
Gyebnár György herendi porcelán kiállítótermeiben bonyolítottunk le.

– Eltelt négy év relatív jólétben, helyreállt a pénzügyi egyensúlyod. Nem gondoltál 
arra, hogy mégiscsak vissza kellene jönni Európába?

–  Dehogynem. Amikor 1989 elején Kuvait Cityben egyre gyakrabban hallottuk a 
Basrai-öböl felől hallatszó ágyúdörgéseket, akkor be kellett látnom, hogy ennek a fele 
sem tréfa. Eljöttem Kuvaitból, és a Baselben élő Bartal-Vacek rokonaimat látogattam meg. 
Némi keresgélés után Rüsselsheimben kaptam állást, ahol egy 25 ágyas fül-orr-gégészeti 
osztály alorvosa lettem. Nagyon rosszul kerestem, kevesebb volt a bérem, mint amikor 
elhagytam a stuttgarti állásomat és megnyitottam az augsburgi praxisomat 1979-ben.

Ezt a problémát jeleztem a főnökömnek, aki széttárta a karját és annyit mondott, hogy 
nem tud rajtam segíteni. Újra végiggondoltam a helyzetemet, és ismét célba vettem az 
anyagilag mindenképpen ígéretesebbnek számító arab világot. 1992-ben a Német Orvosi 
Hetilapban olvastam a szaúd-arábiai Rijádba szóló ajánlatot, amit azonnal megpályáztam. 
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– Tehát korábbi szándékaid ellenére újra az arab világban találtad magad. Egy merő-
ben más karakterű ország, Szaúd-Arábia következett.

– Mivel volt mögöttem négy év arab világban eltöltött szakmai múlt, néhány hónap 
múlva már a Security Forces Hospital – a belügyminisztérium kórháza – főorvosa lettem. 
A kórházban dolgozó orvosoknak két egymástól távol eső telepen biztosítottak lakásokat. 
A kisebb telep 44 villájában laktunk mi a főorvosok, a további 66 villában a pedig az összes 
többi beosztott orvos és családja. Ezek a helyek remekül elrendezett lakótelepek voltak 
közösségi épületekkel, teniszpályákkal és uszodákkal. Mindenből külön-külön részleget 
alakítottak ki a férfiaknak és a nőknek. Ott a nemek szétválasztása a nyilvánosságban szi-
gorúan előírt!

Ráadásul ugyancsak el voltunk zárva a világtól. Kuvaitban szinte korlátlan számú té-
vécsatornát nézhettünk, ott viszont mindössze kettő volt: egy arab és egy angol nyelvű. 
Mindkettőt jócskán megtűzdelték imára szólító felhívásokkal. 

– Ott is akadt magas rangú páciensed?  

– Működésem első időszaka 1992 és 1995 között volt. A királyi család igen nagyszámú 
votl, hiszen csak a hercegek száma 7000 körül volt. Első ottlétem idején operáltam meg 
a mostani király akkor 6 éves fiát. ő harmincvalahány évesen az Egyesült Államokban 
lett nagykövet. Waleed bin Salman Al Saudnak hívták, nagyon aranyos kisgyerek volt, a 
papája bent várakozott a műtő előkészítőben a kórház igazgatójának társaságában. A papa, 
Salman al Saud herceg akkor még Rijád főpolgármestere volt. Emlékszem rá, hogy milyen 
rémült volt az egyébként ortopéd sebész főnököm. Nyugtatgattam: ne féljen, mert több 
mint 3 ezer ilyen műtétet végeztem már. Erre azután megnyugodott, és a gyerek a műtét 
után 1 nappal már haza is mehetett. 

A kórház fül-orr-gégészeti osztályának ketten voltunk a főorvosai, és az én felada-
tom volt a belügyminiszter családjának ellátása. Előfordult, hogy éjjel kellett a minisz-
ter első feleségét meglátogatni a palotájában. Ilyenkor 600-as Mercedessel jöttek értem. 
Megvizsgáltam, és hatalmas polip volt az orrában, pedig korábban Amerikában operálták. 
Azonnal feltűnt nekem, hogy ha valakinél háromnegyed év elteltével kiújul a probléma, 
akkor ott valamit rosszul műtöttek. Az igazgató rögtön konzíliumot hívott össze, amin a két 
jelenlevő kolléga szembehelyezkedett az általam javasolt terápiával. Ezt követően az igaz-
gató még külön beszélgetett velem, és végül abban maradtunk, hogy itt nem áll fenn sem-
miféle gombafertőzés. A hercegnőt egyszerűen vissza kell vinni az Egyesült Államokba, 
és új műtétet kell végrehajtani. Úgy is történt. A hercegnőt elkísérte a műtét elvégzésére 
egy szaudi tüdőgyógyász kolléga, mert a polipok kiújulása miatt a hercegnő igen súlyo-
san asztmás lett. A műtétet sikeresen elvégezték és az orr-melléküregekből majdnem két 
tenyérnyi mennyiségű polipot távolítottak el. Az elvégzett vizsgálatok pedig egyértelműen 
bizonyították, hogy gombás fertőzés nem létezett!

Szaúd-Arábiában nem kerestem annyit, mint Kuvaitban. Egyszerűen azért, mert az 
egészségügy privát szektora akkor még gyerekcipőben járt!
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– Szaúd-Arábiai működésed első szakasza ezzel lezárult és visszatértél Európába.

– 1995-ben Svájcba kerültem, ott kaptam egy svájci kolléga praxisában kétéves szerző-
dést. Samedan városában volt a munkahelyem, és az ottani 180 ágyas kórházában végeztük 
a szükséges műtéteket.

Az első évem szépen alakult, olyannyira, hogy olaszul is elkezdtem tanulni, mert a be-
tegeink kb. 1/3-a a közeli Olaszországból jött. Ezeket a betegeket csak úgy tudtam ellátni, 
ha tudtam velük olaszul beszélni. Sajnos a második évem már nem volt zökkenőmentes. 
A főnököm lassan észrevette, hogy én nem vagyok hajlandó az ő pénzéhes magatartását 
követni, ezért aláíratott velem egy olyan megegyezést, amely végül is munkanélkülivé tett 
Svájcban! Később ugyan kiderült, hogy ez nem is okozott nekem nagyobb anyagi veszte-
séget. Amikor heti 40 órát dolgoztam az adófizetés utáni nettó keresetem 5300 svájci frank 
volt. Amikor hetenként egyszer meg kellett jelennem a lakóhelyi munkanélküli hivatalban, 
akkor pedig 4800 svájci frankot utaltak át.

– Feltételezem, hogy a „relatív jóléted” ellenére sem akartál munkanélküli maradni. 
Hogyan oldottad meg kritikussá váló helyzetedet?

– Ismét az arab világ hozta meg az újrakezdés lehetőségét. Találtam egy megfelelő mun-
kahelyet Ománban, ahol lehetőségem nyílt az ország első privát kórházában a fül-orr-gé-
gészeti osztályt létrehozni. A kórház tulajdonosa Sultán Quabus uralkodónak a jövőbe-
li trónörökösei közé tartozott. A gyönyörű kis 30 ágyas kórház az Indiai-óceán partján, 
Maszkatban épült, és nemzetközi orvosi csapata volt. A pácienseink legtöbbje a környező 
követségek alkalmazottaiból, tehetős ománi üzletemberekből, turistákból és a szultán csa-
ládjának tagjaiból állt. Az osztrák nagykövetségtől 5 és fél éves tevékenységemért külön 
köszönőlevelet kaptam, amit a mai napig megőriztem.

– Hogy érezted magad Ománban?

– Ott éreztem magam a legjobban! A három arab ország közül ez volt a legtolerán-
sabb és legszabadabb ország. Az uralkodó, Szultán Quabus egy felvilágosult uralkodó volt. 
Nagy zenebarátként ő alapította a Gulf régió egyetlen szimfonikus zenekarát, ahol férfiak 
és nők együtt ülve muzsikálhattak. 

Nem kellett félniük, hogy jön majd az „erkölcsi rendőrség”, és megveri a nőket, mint 
Szaúd-Arábiában!

Maszkatban – egy 60 km hosszan elterülő fővárosban – nem volt kötelező a nők ar-
cának elfedése. Vidéken persze igen, mert ott konzervatívabb felfogás érvényesült. Egy 
akkori barátnőm meglátogatott Ománban, és nyugodtan fürödhetett bikiniben az Indiai-
óceánban, ez senkit sem zavart. Kellemesebb volt a klíma is az óceán hatása miatt, mint 
Szaúd-Arábiában.

– Ománban is csináltatok bort?
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– Erre ott nem volt szükség. A külföldiek számára hivatalosan lehetett egy – a hatósá-
gok által kiállított – igazolvány segítségével az úgynevezett Retail-shopokban alkoholos 
italt vásárolni. Ezekben az üzletekben disznóhúst is lehetett kapni. A tolerancia legjobb 
példája volt, hogy bármilyen vallás gyakorlására lehetősége volt az embereknek.

– Meddig dolgoztál Ománban?

– Öt és fél évig. Az első anyagilag nyereséges év után sajnos szívrohamban elhunyt a 
kórház igen szeretett ománi igazgatója. Ezután csak hozzá nem értő és főként pénzsóvár kol-
légákat alkalmaztak, sajnos ebbe nekünk nem volt beleszólásunk. Ilyenek voltak a későbbi 
igazgató (általános orvos), egy szülész-nőgyógyász orvosnő és egy fiatal sebész kolléga. 

Mindhárman kanadaiak voltak, ők viszont nem Kanadából érkeztek – ahol egészen 
biztosan többet is kereshettek volna, mint Ománban –, hanem érdekes módon a távoli csen-
des-óceáni Saipan-szigetről. ők aztán nagyban hozzájárultak a kórház tönkretételéhez. 
Mint később kiderült – amikor „őfensége” végül is kirúgatta őket –, hogy mindhármuk 
háromszor annyit keresett, mint az alapító orvosok. így sajnos 5 és fél év után a kórház 
csődbe jutott, és újra kénytelen voltam állás után nézni.

    A maszkati privát kórház és alapítói
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– Újra Európába készültél vagy maradtál az arab világnál?

– A hosszú éveken át tartó sikeres praktizálásomnak köszönhetően már eléggé is-
mert voltam az Arab-félszigeten, így maradtam. Szerencsém volt, mert Szaúd-Arábiában 
is megerősödött az egészségügyben a privát szektor. A Security Forces Hospital 
Gyermekosztályának főorvosa, Suleiman Habib jól ismert, és – amikor pályázatot küldtem 
neki Ománból – heteken belül elintézte, hogy korom ellenére dolgozhattam a kórházában és 
a rendelőintézetében. 

Rijád városon kívül fekvő diplomata negyedében béreltek nekem egy 120 négyzet-
méteres villát. Ez volt a város legbiztonságosabb része, mert akkor már gyakran történtek 
Rijádban robbantásos merényletek. A diplomata negyedet a szaúdi hadsereg védte. így 
hazaérkezéskor minden gépkocsit alaposan és tüzetesen átvizsgáltak.

– Végül mégiscsak visszatértél Európába. Meddig maradsz Németországban, és ho-
gyan alakulnak a további terveid?

– Végül 2006-ban tértem vissza Németországba. Először Remscheidben, Kölntől kelet-
re helyezkedtem el, mint alorvos. Innen 10 hónap elteltével – édesanyám akkori egészségi 
állapota miatt – egy jó ajánlatra 6 évre Ausztriában, Mistelbachban, egy gyönyörű 550 
ágyas kórház fül-orr-gégészeti osztályán vállaltam alorvosi állást. Itt már csak 300 km-re 
voltam Jászberénytől! 

Ezen a helyemen is igen kellemes éveket töltöttem el, de hat esztendő után, 2013-ban 
mégis vissza kellett térnem Németországba. Ausztriában ugyanis minden osztrák orvosnak 
nyugdíjba kell mennie 65 évesen! Igaz, hogy a szükség törvényt bont, ezért lehetett, hogy 
engem 67 évesen vettek fel alorvosnak, és még 6 évig dolgozhattam ott.

A mostani munkahelyemen, Arnstadtban 2021. november 1-je óta dolgozom 2 éves 
szerződéssel alorvosként. Németországban akkora orvoshiány van, hogy a fül-orr-gégésze-
ti osztály előző főorvosa 85 éves koráig végzett ügyeleteket 2021 decemberéig! 

A szerződésem lejárta után végre hazatérek Magyarországra, de még nem tervezem, 
hogy a hivatásomat feladjam. Egy volt évfolyamtársam 9 hónapja tért haza, és azóta már 
szorgalmasan dolgozik egy pesti rendelőintézetben. Magam is ezt szeretném csinálni, ha 
nem is olyan intenzíven, mint eddig!

 


